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Nyt lyskryds skal få busserne hurtigere frem i 

Frederikssund

Der er i dag 7600 buspassagerer, der dagligt kører med bussen til og fra Frederikssund Station. 

De vil fremover opleve at bussen glider hurtigere igennem krydset. De nye signalanlæg er nemlig 

indrettet sådan, at teknikken i lyssignalet kan kommunikere direkte med busserne, som derved 

kan komme hurtigere frem. Når lyssignalet har registreret bussen, gives der høj prioritet i bussen 

køreretning, hvilket vil sige, at lyset enten bibeholder grønt eller snarest muligt skifter til grønt.

En bus kører igennem det nye lyskryds.

Bedre trafiksikkerhed for gående og cyklister

Udover at få bussen hurtigere gennem de to kryds, bidrager det nye signalanlæg ved Bakkegade 

også til at forbedre trafiksikkerheden for fodgængere og cyklister, der skal krydse Ågade. Der er 

tilmed lavet en ny cykelsti langs Bakkegade frem til krydset, hvilket også bidrager til at forbedre 



trafiksikkerheden.

Bedre fremkommelighed er en del af klimaindsatsen

Frederikssund Kommunes Klimaplan har et mål om at få flere til at bruge kollektiv trafik. Bedre 

fremkommekommelighed for busserne bidrager til at forkorte rejsetiden og skal være med til at 

lokke flere ind i bussen.

Kommunen betaler 28%

Projektet har kostet 2,7 mio. kroner, hvoraf Frederikssund Kommune har bidraget med 750.000 kr. 

eller ca. 28% af anlægsomkostningerne. Resten er finansieret med statslige og regionale 

puljemidler. Projektet er udført i samarbejde med Movia, COWI, ITS Teknik og Bent W. Nielsen.

En bus fra Bakkegade nærmer sig det nye lyskryds.

Fotos: Frederikssund Kommune.
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